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§ 22 Dnr 3 
 

Justering av protokoll 

Servicenämndens beslut 
Servicenämnden utser Kaj-Mikael Petersson (KD) till att justera dagens 
protokoll. 
 
Bakgrund 
Servicenämnden ska besluta vem som utöver ordförande ska justera 
nämndens protokoll. 
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§ 23 Dnr 2023-00018 
 

Byggnation av kök, Furutåskolan  

Servicenämndens beslut 
1. Servicenämnden beslutar att ge förvaltningschef i uppdrag, i 

samarbete med Vöfab och lokalförsörjningsavdelningen, 
genomföra nybyggnation av kök till nya Furutåskolan, Växjö, där 
investeringsutgiften, baserad på anbud är 22,5 Mkr med en ny 
preliminär hyra på 8,7 Mkr/år (år 1).  

 
2. Servicenämnden översänder ärendet till kommunfullmäktige för 

godkännande. 
 
Bakgrund 
På Teleborgsområdet behövs fler platser i grundskola F-6. 
Befolkningsprognosen visar att antalet elever i skolålder (F-6) ökar 
under de kommande tio åren. I befintliga skolor finns inte tillräcklig 
kapacitet för att möta demografiökningen. 
 
Den tidigare beslutade "Strategi för förskola, grundskola F-6 och 
grundsärskola på Teleborgsområdet" (UTBN § 28/2020) konstaterar att 
en del i att skapa rätt förutsättningar på Teleborg är att Furutåskolan 
byggs ut och ökar kapaciteten till 525 elever i F-6, vilket motsvarar tre 
klasser per årskurs. 
 
Furutåskolan byggdes år 1973. Samtliga delar av skolan är i ett plan. En 
statusutredning som genomförts av fastighetsägaren Vöfab och 
oberoende konsulter visar på brister i de flesta av huskropparna. Stora 
renoveringsåtgärder på flera håll i byggnaderna rekommenderades, 
alternativt att ersätta byggnaderna fullt ut.  
 
Enligt tidigare beslut i nämnd så kommer befintliga byggnader ersättas i 
sin helhet med nya lokaler.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har i § 447/2021 beslutet uppdra åt 
kommunchefen att, i samarbete med Vöfab, starta lokalprojekt för 
Furutåskolans kök i samband med lokalprojektet för hela Furutåskolan. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har i § 384/2022 beslutat uppdra åt 
kommunchef att i samarbete med Vöfab, fortsätta projektering av köket 
till nya Furutåskolan. 
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Beslutsunderlag 
Erik Håkansson, lokalförsörjningsavdelningen, redogör för ärendet vid 
dagens sammanträde. 
 
Kommunchefen redogör i en skrivelse den 23 mars 2023 för ärendet. Av 
skrivelsen framgår bland annat att projektet omfattar en nybyggnation 
av skollokaler till Furutåskolan. Nya Furutåskolan blir en skola med tre 
paralleller i årskurserna F-6 med plats för 525 elever.  
Till skolan byggs ett mottagningskök med kapacitet på 600 
portioner/dag. Köket anpassas för att kunna ta emot kyld 
huvudkomponent från annat tillagnings- eller produktionskök.   
 
Projektets investeringsutgift är enligt anbud 397 Mkr och fördelas enligt 
följande:  
• Utbildningsförvaltningen 293 Mkr 
• KLF Måltidsorganisationen 22,5 Mkr 
• Kultur och fritidsförvaltningen 81,5 Mkr 
 
Baserat på projektets totalkostnad beräknas preliminär hyreskostnad för 
servicenämnden år 1 till 8,7 Mkr/år.  
 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Kommunstyrelsen 
Förvaltningschefen 
 
För kännedom 
Vöfab 
Verksamhetschef måltidsorganisationen 
Avdelningschef lokalförsörjningsavdelningen 
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§ 24 Dnr 2023-00016 
 

Byggnation av kök i projekt Åryd skola  

Servicenämndens beslut 
Servicenämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att, tillsammans med 
Vöfab och lokalförsörjningsavdelningen, starta lokalprojekt för kök till 
Åryd skola och förskola. 
 
Bakgrund 
Ett gemensamt uppdrag från Utbildningsförvaltningen, Kultur och 
fritidsförvaltningen och Måltidsorganisationen är ställt till kommunens 
lokalförsörjningsavdelning. Uppdraget omfattar att tillskapa en 
permanent lokallösning i Åryd som är hållbar över tid med en kapacitet 
cirka 100 barn i förskola, en grundskola med kapacitet för en klass per 
årskurs (klass F-6), idrottshall samt ett kök med en kapacitet på 275-300 
portioner. 
 
Åryds skola och förskola finns idag på fastigheten Hemset 1:58, 
Billavägen 3 i Åryd. Fastighetsägare är Vöfab. Nuvarande skolbyggnader 
har uppförts i omgångar mellan 1965 och 1977. Till det har man även idag 
två inhyrda paviljongbyggnader, en för förskola och en för 
skolverksamhet. Verksamheten har idag plats för cirka 75 barn i förskola 
och cirka 200 elever i skola klass F-6. 
 
Beslutsunderlag 
Erik Håkansson, lokalförsörjningsavdelningen, informerar om ärendet 
vid dagens sammanträde. 
 
Arbetsutskottet har i § 11/2023 föreslagit följande: 
Servicenämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att, tillsammans med 
Vöfab och lokalförsörjningsavdelningen, starta lokalprojekt för kök till 
Åryd skola och förskola. 
 
Förvaltningschefen redogör i en skrivelse, den 22 februari 2023 för 
ärendet. Utredningar som gjorts på befintliga skollokalers status och hur 
väl de uppfyller verksamhetens behov pekar på att en ombyggnation och 
eller renovering inte bör föredras i aktuellt fall före en nybyggnation.  
Bedömningen är att det inte är skäligt att renovera, bygga till eller bygga 
om då nuvarande konstruktioner inte klarar av högre belastning eller en 
förändrad planlösning. Likaså svårigheten att uppnå en god 
energieffektivitet och inomhusklimat med nuvarande förutsättningar 
gör att den sammantagna bedömningen är att skolan bör ersättas med 
nya lokaler bättre anpassade för dagens undervisning och verksamhet.   
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En ersättning av befintliga verksamhetslokaler innebär dock att tillfälliga 
lösningar för undervisning, förskoleverksamhet, idrott och eventuellt 
måltidsservering kommer behövas under byggnationen. Omfattningen 
av detta är ännu inte klart men kommer ingå i lokalprojektet. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar om att starta upp ett 
lokalprojekt i syfte att genomföra en nybyggnation av kök till Åryds skola 
och förskola. Målsättningen är att tillskapa nytt storkök med en 
kapacitet på 275-300 portioner. I uppdraget ingår även att ta fram en 
tillfällig lokallösning för verksamheten för att kunna genomföra rivning 
och nybyggnation. 
 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Förvaltningschefen 
 
För kännedom 
Vöfab 
Avdelningschef, lokalförsörjningsavdelningen 
Verksamhetschef, måltidsorganisationen 
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§ 25 Dnr 2023-00017 
 

Nytt kök i lokalprojekt för ny förskola i Gemla 

Servicenämndens beslut 
Servicenämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att, i samarbete med 
lokalförsörjningsavdelningen och Vöfab, inleda projektering av kök till 
ny förskola i Gemla. 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i § 312/2022 uppdra åt 
kommunchef att, i samarbete med Vöfab, starta lokalprojekt för nytt kök 
i samband med lokalprojektet för en ny förskola i Gemla. 
 
Tidigare har Utbildningsförvaltningen gett lokalförsörjningsavdelningen 
och Vidingehem i uppdrag att inleda en förstudie i syfte att skapa fler 
förskoleplatser i Gemla.  
 
Nuvarande lokalsituation för förskola består av en permanent förskola 
med cirka 70 platser samt två förskoledelar i tillfälliga paviljonger med 
ytterligare cirka 70 platser.  Paviljongerna till Gemla förskola etablerades 
i två omgångar då lokalerna inte räckte till för de antal barn som finns på 
orten idag. Nuvarande bygglov för en av förskolepaviljongerna går ut 
2023-12-31 och kan inte förlängas. 
 
Idag lagas maten för förskolorna på förskolan. Köket på skolan är idag 
mottagningskök där huvudkomponent av maten lagas på Solgården, 
Gemla och transporteras kall. Kapacitet att leverera mer kyld mat finns 
på Solgården.  
 
Beslutsunderlag 
Erik Håkansson och Joakim Hoffman lokalförsörjningsavdelningen, 
redogör för ärendet vid dagens sammanträde. 
 
Arbetsutskottet har i § 10/2023 föreslagit följande: 
Servicenämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att, i samarbete med 
lokalförsörjningsavdelningen och Vöfab, inleda projektering av kök till 
ny förskola i Gemla. 
 
Förvaltningschefen redogör i en skrivelse, den 22 februari 2023, för 
ärendet. Av skrivelse framgår bland annat följande: 
Utredningar gjorda av Vidingehem av befintlig förskola pekar på stora 
svårigheter att bygga till eller i större omfattning bygga om lokalen. Till 
det bedöms inte tomten kunna hantera friytan för ett större antal 
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förskoleplatser. Även trafiksituation till den befintliga skolan anses 
kunna bli problematisk om antalet platser ökas. Rekommendationen är 
således att inte öka antalet förskoleplatser på befintlig förskola. 
I detaljplan ÖPESTORP 3:4 m.fl. fastigheter, Gemla (antagen 2018-11-19) 
har mark för förskola planlagts på fastigheten Getaskärv 3:60. I planen 
beskrivs förutsättningar för en förskola om sex avdelningar och med 
angöring via en ny gata som angör till Industrivägen. Utifrån de behov 
som tagits fram av Utbildningsförvaltningen finns nu ett förslag med en 
ny förskola på den nya tomten med plats för 160 barn. Detta innebär att 
de två befintliga förskolelokalerna i Gemla lämnas och all verksamhet 
samlokaliseras på ny plats.  
 
Efter genomförd utredning föreslås att ett mottagningskök skapas till 
nya förskolan med kapacitet om 160 portioner. Mottagningsköket ska 
kunna ta emot kyld huvudkomponent från tillagningskök så som köket 
på Solgården eller andra produktionskök i kommunen.  
 
En första kostnadsbedömning är gjord för projektet utifrån antagen yta. 
Projektkostnader uppskattas till totalt 74 Mkr varav uppskattade 
kostnader för Servicenämnden bedöms till 7 Mkr.  
 
Byggnationen av ny förskola bedöms kunna inledas under 
våren/sommaren 2024 med ett färdigställande sensommaren 2025. 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Förvaltningschefen 
 
För kännedom 
Vöfab 
Avdelningschef lokalförsörjningsavdelningen 
Verksamhetschef, måltidsorganisationen 

 



 Sammanträdesprotokoll 
Servicenämnden 
2023-03-28 

 

   

 

Ordförandes signatur Justerares signatur Utdragsbestyrkande  

   10 (17) 

 

§ 26 Dnr 2023-00022 
 

Servicenämndens ekonomiska månadsrapport efter 
mars 2023 

Servicenämndens beslut 
Servicenämnden godkänner månadsrapport för mars 2023. 
 
Bakgrund 
Servicenämnden ska återkommande under året få en ekonomisk 
uppföljning. 
 
Beslutsunderlag 
Ola Hammarström, förvaltningschef, redogör för ärendet vid dagens 
sammanträde. 
 
Förvaltningschefen redogör i en skrivelse, den 21 mars 2023 för ärendet. 
Servicenämndens helårsprognos bedöms till en positiv budgetavvikelse 
på sammanlagt fyra miljoner kronor. Förutsättningen för prognosen är 
att förändringen av semesterlöneskulden stannar runt noll vid årets slut, 
att kostnaderna i övrigt hålls så låga som möjligt även resten av året och 
att förvaltningens intäkter kommer in som planerat. 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Controller, kommunledningsförvaltningen 
Förvaltningschefen 
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§ 27 Dnr 2023-00014 
 

Skrivelse om att förbättra kommunens 
lösenordshantering - Alexander Harréns (SD) 

Servicenämndens beslut 
Servicenämnden avslår skrivelsen. I säkerhetsarbetet är det hela tiden 
en balans mellan att hantera de risker vi har och att samtidigt hålla det 
så enkelt som möjligt för våra medarbetare. En balans som är särskilt 
utmanande i det försämrade omvärldsläget. Bakgrunden till kraven är en 
sammanvägd bedömning som har tagits fram tillsammans med externa 
experter. Den säkerställer tillräcklig komplexitet (som gör det svårt att 
knäcka) och årligt byte vilket görs för att begränsa tiden som ett läckt 
lösenord kan användas av en hotaktör. 
 
Reservation 
Alexander Harréns (SD) reserverar sig mot beslutet och lämnar följande 
skriftliga reservation: 
 
Säkerhetsarbetet är en väsentlig del av det digitaliseringsarbete vi 
arbetar mot tillsammans. Vi tackar It- och digitaliseringsavdelningen för 
det omfattande svar som har lämnats till skrivelsen och det pågående 
arbete som görs. Digitaliseringsavdelningen bekräftar att den föreslagna 
förändringen skulle förenkla för användarna, vilket är ett av två delmål vi 
vill uppnå i vår skrivelse att slopa tvångsförnyandet av användares 
lösenord i kommunen. 
 
Vårt andra delmål är att bidra med en positiv påverkan till det digitala 
säkerhetsarbetet, inte bara förbättra för användarens dagliga arbete, 
men också göra det mer säkert. Anställda som grupp uppvisar stor 
lösenordsosäkerhet. 
Gemena man har över 100 lösenord att komma ihåg, och genom att 
införa tvångsförnyande av lösenord medför du en förstärkning av osäkra 
beteenden. De skriver ner lösenord på osäkra ställen, återanvänder 
lösenord och när tvångsförnyandet införs, ändrar de lösenorden med ett 
tecken. En trend som är väldigt välkänd bland cyberkriminella. 
Som svar på övriga säkerhetsoro vill vi anmärka att åsikterna uttryckta 
här, går i linje med rådgivningen etablerad av Storbritanniens Nationella 
Cyber Säkerhets Center (NCSC). En stor organisation med ett väldigt 
alvarligt säkerhetsansvar som har tillgång till stort antal experter i 
sakfrågan. 
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I kommunens digitaliseringsstrategi står det ” Som kommun skapas nya 
möjligheter att erbjuda en ännu bättre service för de vi är till för, en mer 
resurseffektiv verksamhet och nya innovativa lösningar.” 
Det är samtligen värt att notera, i sammanhanget av resurseffektivitet 
att enligt Forrester, leder lösenordsbyten till ökade kostnader runt cirka 
400 sek per byte genom spilld arbetstid. Även NCSC pekar på en ökad 
kostnad. Växjö Kommun ska vara i framkant när det gäller 
digitaliseringen, och att gå i väg från osäkra 
lösenordshanteringsmetoder är ett sätt att vara i framkant. 
 
Med hänsyn till ovanstående yrkar Sverigedemokraterna Växjö avslag på 
ordförandens förslag till beslut till förmån för bifall till skrivelsen. 
 
Bakgrund 
I en skrivelse har Alexander Harréns (SD) föreslagit en förändring i 
riktlinjerna för Växjö kommuns lösenordspolicy så som den uttrycks i 
dokumentet Informationssäkerhet IT Drift. Föreslagen förändring är att 
användares lösenord som enligt dagens instruktion ska förnyas efter ett 
år, inte ska behöva förnyas.   
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 12/2023 föreslagit följande: 
Servicenämnden avslår skrivelsen. I säkerhetsarbetet är det hela tiden 
en balans mellan att hantera de risker vi har och att samtidigt hålla det 
så enkelt som möjligt för våra medarbetare. En balans som är särskilt 
utmanande i det försämrade omvärldsläget. Bakgrunden till kraven är en 
sammanvägd bedömning som har tagits fram tillsammans med externa 
experter. Den säkerställer tillräcklig komplexitet (som gör det svårt att 
knäcka) och årligt byte vilket görs för att begränsa tiden som ett läckt 
lösenord kan användas av en hotaktör.        
 
Förvaltningschefen har i en skrivelse, den 24 februari 2023 redogjort för 
ärendet. Av skrivelsen framgår bland annat följande: 
IT- och digitaliseringsavdelningen bekräftar att föreslagen förändring 
förenklar för användarna. I säkerhetsarbetet är det dock hela tiden en 
balans mellan att hantera de risker vi har och samtidigt hålla det så 
enkelt som möjligt för våra medarbetare. En balans som är särskilt 
utmanande i det försämrade omvärldsläget. Det är också komplext då 
olika åtgärder hänger ihop i en kedja. Nuvarande instruktion är 
framtagen i dialog med externa experter. IT- och 
digitaliseringsavdelningen bedömer att förändringar kräver en mer 
omfattande analys, vilket kan lämnas till IT- och 
digitaliseringsavdelningen att göra i sitt löpande arbete inom området 
säkerhet i dialog med säkerhetsavdelningen och externa experter. 
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Yrkanden 
Alexander Harréns (SD): Servicenämnden bifaller skrivelsen. 
 
Pernilla Ramström (V): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Arijeta Reci (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att servicenämnden beslutar enligt arbetsutskottets förslag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Servicenämnden godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på arbetsutskottets förslag 
Nej för att rösta på Alexander Harréns yrkande 
 
Omröstningsresultat 
Servicenämnden beslutar enligt arbetsutskottets förslag med 10 röster 
mot en röst för Alexander Harréns yrkande. 
 
Ledamöter       Ja Nej Avstår 
Pernilla Ramström (V) Ja   
Kaj-Mikael Petersson (KD) Ja   
Kjell Olsson (S) Ja   
Gisele Iskandar (S) Ja   
Peter Holmgren (MP) Ja   
Gudrun Holmberg (C) Ja   
Benjamin Stynsberg (M) Ja   
Birgitha Andersson (M) Ja   
Erik Persson Timm (L) Ja   
Alexander Harréns (SD)  Nej  
Arijeta Reci (S), ordförande Ja   
Totalt 10 1  

 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Alexander Harréns 
IT- och digitaliseringschefen 
Säkerhetschefen 
 

 



 Sammanträdesprotokoll 
Servicenämnden 
2023-03-28 

 

   

 

Ordförandes signatur Justerares signatur Utdragsbestyrkande  

   14 (17) 

 

§ 28 Dnr 13 
 

Information från förvaltningschef och 
avdelningschefer 

Servicenämndens beslut 
Servicenämnden noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Ola Hammarström, förvaltningschef, informerar om tillagnings och 
mottagningskök på Furutåskolan och hur kapaciteten ser ut för 
Teleborgsområdet. 
 
Ola Hammarström informerar om hur personalen involveras i 
lokalprojektet på måltidsorganisationen samt om förpackningsmaskinen 
på Älgvägen 
 
Ola Hammarström informerar slutligen om att Anna Lorentzson 
anställts som ny verksamhetschef för måltidsorganisationen, 
 
Anna Lorentzson informerar om kommande provlagning av recept på 
Kungsmadskolan samt om öppet hus på Älgvägen. 
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§ 29 Dnr 2023-00020 
 

Redovisning av delegationsbeslut 

Servicenämndens beslut 
Servicenämnden godkänner redovisningen.   
 
Bakgrund 
De som har fått delegation av servicenämnden i nämndens 
delegationsordning, enligt 6 kap 37 § Kommunallagen, ska löpande 
redovisa delegationsbesluten till nämnden.  
 
Beslutsunderlag 
Liggare med förteckning över anställningsbeslut till servicenämnden 28 
mars 2023.  
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§ 30 Dnr 2023-00010 
 

Redovisning av inkomna skrivelser 

Servicenämndens beslut 
Servicenämnden godkänner redovisningen. 
 
Reservation 
Klicka eller tryck här för att ange text. 
 
Bakgrund 
Till servicenämndens ska inkomna och utgående skrivelser av intresse 
redovisas. 
 
Beslutsunderlag 
2023-03-07 Kommunfullmäktiges beslut 2023-02-28 § 27 Avsägelse från 
uppdrag som ersättare i servicenämnden - Erika Lagergren (S) 
2023-03-07 Kommunfullmäktiges beslut 2023-02-28 § 22 Avsägelse från 
uppdrag som 2:e vice ordförande i servicenämnden - Malin Stadig 
Lundgren (KD) 
2023-02-14 Utbildningsnämndens beslut om ventilationsåtgärder på 
Hovshagaskolan 
 
Yrkanden 
Klicka eller tryck här för att ange text. 
 
Beslutsordning 
Klicka eller tryck här för att ange text. 
 
Omröstningsresultat 
Klicka eller tryck här för att ange text. 
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§ 31 Dnr 9 
 

Övrigt 

Servicenämndens beslut 
Klicka eller tryck här för att ange text. 
 
Reservation 
Klicka eller tryck här för att ange text. 
 
Bakgrund 
Anders Lindoff (S) tar upp den aktuella frågan om trygghetslarm som 
slutade fungera och frågar om denna och liknande risker för andra 
lösningar. 
 
Pontus Berglund, it och digitaliseringschef svarar på frågan 
 
Benjamin Stynsberg (M) frågar vilka tjänster inom IT-avdelningen som 
det är svårt att rekrytera till och hur det påverkar verksamheten. 
 
Pontus Berglund svarar. 
 
Beslutsunderlag 
Klicka eller tryck här för att ange text. 
 
Yrkanden 
Klicka eller tryck här för att ange text. 
 
Beslutsordning 
Klicka eller tryck här för att ange text. 
 
Omröstningsresultat 
Klicka eller tryck här för att ange text. 

 

 


